

## اقتصادية قناة السويس تبحث مجالات التعاون مع وفد برازيلي رفيع المستوى



استقبل اللواء/ وليد يوسف، نائب رئيس المنطقة الاقتصادية لقناة السويس للمنطقة الجنوبية يوم الإثنين ١١ ديسمبر ٢٠٢٣ ، وفداً حكومياً برازيليّاً رفيع المستوى برئاسة السفير / أليكس جياكوميلي، رئيس قطاع الترويج التجاري والاستثمار والزراعة بالخارجية البرازيلية؛ وذلك للتعرف على جهود المنطقة الاقتصادية في مجالات التنمية الخضراء والحلول البيئية، والتعرف على أبرز الحوافز الاستثمارية المباشرة وغير المباشرة داخل المناطق الصناعية والموانئ التابعة، وبحث سبل التعاون في المجالات ذات الاهتمام المشترك.

وفي بداية اللقاء قدم نائب رئيس المنطقة الاقتصادية عرضاً تفصيلياً عن المنطقة أوضح خلاله ما تملكه المنطقة الاقتصادية من مقوماتٍ تتمثل في الموقع الاستراتيجي الذي جعلها بالقرب من الأسواق الخارجية، وتمتعها باتفاقيات تجارية دولية عديدة من شأنها تسهيل نفاذ البضائع والمنتجات لأسواق متنوعة، مشيراً إلى عددٍ من الخدمات التي تتيحها المنطقة الاقتصادية للمستثمرين خاصة خدمات الشباك الواحد لتيسير الإجراءات واستخراج التراخيص في القطاعات كافة، موضحاً أهمية تواجد الشركات البرازيلية بالمنطقة في ظل عضوية مصر لمجموعة بريكس التي تعد البرازيل أحد أعضائها البارزين.

من جانبهم، أبدى أعضاء الوفد سعادتهم بزيارة المنطقة الاقتصادية والتعرف عن قرب على مقوماتها والمشروعات القائمة بها، بالإضافة إلى قدرة المنطقة الاقتصادية على أن تكون شريكاً أساسياً لما تملكه من استراتيجية واضحة، مؤكداً اهتمامهم بالاستثمار في المنطقة الاقتصادية خاصة في ظل وجود مجالات متعددة ذات اهتمام مشترك مثل مشروعات الطاقة الخضراء ومجال الخدمات اللوجستية، لافتين إلى إمكانية إقامة منطقة لوجستية تخزينية للحبوب والسكر والزيوت داخل المنطقة الاقتصادية باستثمار شركات برازيلية.

وعقب اللقاء قام الوفد البرازيلي بجولة تفقدية داخل المطور الصناعي أوراسكوم بمنطقة السخنة الصناعية التابعة للمنطقة الاقتصادية، وذلك للتعرف على عدد من المشروعات الصناعية المقامة بها، حيث تفقد الوفد مصنع سرايا الشرق الأوسط، ومصنع أتيكو فارما للمستلزمات الدوائية، وشركة هيما بلاستيك هيما فوم.

## **SCZONE discusses aspects of cooperation with a high-level Brazilian delegation**

Major General Walid Youssef, Vice chairman of the Suez Canal Economic Zone (SCZONE) for the Southern Zone affairs, received a high-level Brazilian government delegation headed by Ambassador Alex Giacomelli, Head of the Trade Promotion, Investment and Agriculture Sector of the Brazilian Foreign Ministry. The visit aimed to explore the SCZONE's efforts in the areas of green development and environmental solutions to learn about the most prominent direct and indirect investment incentives within the industrial zones and the affiliated ports, and to discuss aspects of cooperation in areas of common interest.

“SCZONE has 4 industrial zones and 6 Seaports in a strategic location that made it close to foreign markets. SCZONE also enjoys several trade agreements that would facilitate the access of goods and products to various markets. SCZONE also provides investors, with one-stop-shop services to facilitate procedures and obtain licenses in all sectors. We are keen to have a Brazilian presence within SCZONE in the light of Egypt's membership in the “BRICS” group, of which Brazil is one of its prominent members” the Vice chairman of SCZONE, declared.

For their part, the members of the delegation expressed their happiness to visit SCZONE and learn closely about its components and existing projects, in addition to the ability of SCZONE to be an essential partner due to its clear strategy, stressing their interest in investing in it, especially in light of the presence of multiple areas of common interest such as green energy projects and logistics services. They mentioned the possibility of establishing a logistics storage area for grains, sugar, and oils within SCZONE with investment from Brazilian companies.

Following the meeting, the Brazilian delegation took an inspection tour inside industrial developer Orascom in SCZONE's Sokhna Industrial Zone to learn about several industrial projects established there. The delegation visited Saraya Middle East Factory, Atico Pharma Factory for Pharmaceutical Supplies, and Hema Foam Company.